
واعظی مطرح کرد؛

 استفاده از تمام توان دولت 
برای تحقق رونق تولید

شرایط  در  دولت  وقتی  گفت:  جمهور  دئیس  دفتر  رئیس 
تحریمی به سر می برد، باید روی پای خود بایستد و تولید را بالا 
ببرد. محمود واعظی، رئیس دفتر رئیس جمهور با بیان اینکه دولت 
از تمام امکانات خود استفاده کرده است، گفت:  برای رونق تولید 
به  رهبری  معظم  مقام  از  وزرا  و  رئیس جمهور  آقای  ابتدای سال 

منظور انتخاب این شعار برای امسال تقدیر و تشکر کردند.
واعظی بیان کرد: وقتی دولت در شرایط تحریمی به سر می برد، 
باید روی پای خود بایستد و تولید را بالا ببرد. وقتی دشمن فشار 
می آورد که کارگر بیکار شود باید تولید داخل را بالا ببریم. زمانی ما 
در اقتصاد خودکفا می شویم که از تولید شروع کنیم، بنابراین دولت 

برای تأمین مواد اولیه و نقدینگی تلاش خود را می کند.
بانک های  با روسای  ماه قبل ۶ جلسه  پنج  بنده در  افزود:  او 
تخصیص  و  بانک ها  نقدینگی  برای  برنامه ریزی  منظور  به  کشور 
نقدینگی به تولید برگزار کردم. با توجه به آنکه تحریم سختی هایی 
بیکاری  بر  مبنی  خارجی ها  انتظار  اما  است،  آورده  وجود  به  را 
کارگر ان ایرانی، توقف تولید مواد اولیه و تعطیلی شرکت ها و بنگاه ها 
با عنایتی که مقام معظم رهبری، مجلس و دولت  برآورده نشد و 
و  تولید  صنعت،  در  کشور  وضعیت  بهبود  شاهد  اکنون  داشته اند، 
صادرات هستیم و این نتیجه آرامشی است که ما در این چند ماه 

شاهد آن بودیم.
چه  که  سوال  این  به  پاسخ  در  جمهور  رئیس  دفتر  رئیس 
نمره ای به عملکرد دولت می دهید، گفت: نمره را مردم باید به ما 
بدهند نه ما به دولت. مردم بدانند که در این شرایط بسیار سخت 
وزرا و کارگزاران دولت شبانه روز برای کاهش فشارها بر مردم تلاش 
می کنند، همچنین تلاشمان بر این است که تولید و اشتغال بیشتر 

و بیکاری کم شود.

پزشکیان  مخالف تشکیل وزارت بازرگانی هستم
تشکیل  مخالف  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس  نایب 
وزارت بازرگانی هستم و معتقدم که دولت نباید بزرگ شود.مسعود 
پزشکیان ، درباره تشکیل وزارت بازرگانی گفت: ما موظفیم که طبق 
قانون طرح ها و لوایح را بر اساس نوبت بررسی شان در دستور کار 
صحن علنی قرار دهیم.وی تأکید کرد: بنده مخالف تشکیل وزارت 
بازرگانی هستم، چرا که معتقدم دولت نباید بزرگ شود.نایب رئیس 
مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: از سوی دیگر مشکل ما ایجاد 
ساختار نیست، بلکه مشکل اصلی عدم تفویض اختیار و قدرت به 
مدیران پایین دستی است و تا زمانی که به آنان اختیار ندهیم و 
همه اختیارات را در تهران متمرکز کنیم، همین آش و همین کاسه 
است.پزشکیان خاطرنشان کرد: برای حل مشکلات کشور نباید به 
دنبال تشکیل وزارتخانه جدید باشیم، بلکه باید اختیارات از پایتخت 
واگذار شود و سپس  به شهرستان ها  استان ها  از  و  استان ها  به 
برای هر یک از این بخش ها وظایف خاصی تعریف شود و از آنان 

بخواهیم که درباره عملکردشان پاسخگو باشند.

ظریف در بدو ورود به پکن اعلام کرد:

جزئیاتی از سفر به »بیاریتز«
وزیر امور خارجه کشورمان گفت: در چین بحث ما مشورت در 
مورد آخرین وضعیت برجام، آخرین وضعیت منطقه و ارائه برنامه 

۲۵ ساله روابط دراز مدت و راهبردی ایران و چین است.
محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه پس از ورود به پکن در 
خصوص اهداف سفر خود به کشورهای چین، ژاپن و مالزی اظهار 
داشت: ما برنامه ای برای گفتگوهای دوره ای با دوستان خود در 

چین داشتیم و البته بحث هایی نیز در ژاپن و مالزی داریم. 
وی در مورد محورهای گفتگو با طرف چینی نیز گفت: در چین 
بحث ما مشورت در مورد آخرین وضعیت برجام، آخرین وضعیت 
منطقه و ارائه برنامه ۲۵ ساله روابط دراز مدت و راهبردی ایران و 
چین است که ظرف هفته های گذشته مقدار زیادی همکاری و کار 
مشترک در دستگاه های ایرانی صورت گرفته و تصویر درازمدتی از 
همکاری های ایران و چین را در حوزه های مختلف ارائه می کند 

که قرار است این برنامه به طرف چینی ارائه شود.
وزیر امور خارجه در مورد سفر به ژاپن نیز گفت: در ژاپن ادامه 
گفتگوهای بین ما و ژاپن بوده، زیرا دومین سفر من به ژاپن است.

با توجه  ظریف در مورد سفر به مالزی نیز اظهار داشت: هم 
به تقارب دیدگاه هایی که بین ما و دولت جدید مالزی است، نیاز 
به هماهنگی برای همکاری در جهان اسلام و همین طور روابط دو 

جانبه وجود داشت که این سفر هم انجام خواهد شد.
وزیر امور خارجه در تشریح علت سفر خود به بیاریتز نیز گفت: 
سفر به بیاریتز با دعوت وزیر امور خارجه فرانسه برای ادامه مشورت 
رئیس  و  روحانی  آقای  بین  گذشته  های  هفته  در  که  بود  هایی 
جمهور فرانسه صورت گرفته بود. روز جمعه هم من در پاریس با 
رئیس جمهور و وزیر امور خارجه فرانسه موضوعاتی را بررسی کرده 
بودیم، نیاز بود که یک دور دیگر بعضی نکاتی که لازم به توضیح 
بیشتر یا مذاکره بیشتر مخصوصاً مسائل بانکی و مسائل مربوط به 
نفت بود که بین متخصصین ما بررسی شود. برای این کار تقریبا 
وزیر  با  را  این ۴ ساعت  تمام  و  بودیم  بیاریتز  در  حدود ۴ ساعت 
خارجه و وزیر دارایی فرانسه گفتگو کردیم و ساعت آخر را هم با 

مکرون رئیس جمهور فرانسه بودیم.
و  تحولات  آخرین  که  آمد  پیش  فرصتی  داد:  ادامه  ظریف 
مشاور  و  انگلیس  وزیر  نخست  مشاور  با  را  ها  هماهنگی  آخرین 
صدراعظم آلمان به عنوان سایر اعضای برجام با سه کشور اروپایی 
اروپایی  تعهدات  اجرای  برای  گفتگوها  این  امیدواریم  کنیم.  مرور 
ها در مورد برجام موثر باشد و اروپایی ها بتوانند تعهدات خود را 

اجرا کنند.

وزیر کشور:اجازه نمی دهیم هیچ گونه کالای 
اساسی از کشور قاچاق شود

وزیر کشور با تاکید بر اینکه اجازه نمی دهیم هیچ گونه کالای 
اساسی از کشور قاچاق شود، گفت: نظارت ها در این حوزه شدید 

است.
عبدالرضا رحمانی فضلی در حاشیه جشنواره شهید رجایی در 
به عمل  برنامه ریزی های  با  اظهار کرد:  زنجان، در جمع خبرنگاران 
آمده، تلاش می شود تا اجازه ندهیم کالای اساسی از کشور قاچاق 
شود و در آخرین اقدام مانع از خروج یک نوع کالا از کشور شدیم.

چارچوب ها  نیز  دام  جابه جایی  با  رابطه  در  داد:  ادامه  وی 
بر  این که  مگر  ندارد،  را  دام  جابه جایی  و کسی حق  شده  اعلام 
اساس دستورالعمل ها این اقدام انجام شود وگرنه هرگونه انتقال 
به شدت  موارد  این  با  و  می آید  به شمار  قاچاق  مجوز  بدون  دام 

می شود. برخورد 
اینکه برای مسدود شدن مسیر  با بیان  این مسئول در ادامه 
قاچاق بنزین نیز برنامه های مختلفی در حال اجرا است، افزود: در 
این رابطه در شهرهای مرزی واقع در شرق و غرب کشور، بنزین به 
تعاونی ها با قیمت مناسب وضعیت ارائه می شود و قطعا این امر در 

کاهش قاچاق سوخت حائز اهمیت است.
وزیر کشور همچنین در ادامه با بیان اینکه راه اندازی سامانه های 
ثبت، عامل مهمی در کاهش قاچاق کالا و ارز خواهد بود، خاطرنشان  
کرد: بعد از روی کار آمدن دولت تدبیر و امید اقدامات بسیار خوبی 
در این حوزه انجام شده است که شاهد پیشرفت های خوبی هستیم 
با متصل شدن سامانه ها، شاهد ساماندهی وضعیت و  و امیدواریم 

کاهش محسوس قاچاق کالا و ارز باشیم.
 ۲1 قاچاق  شاهد  گذشته  در  کرد:  تصریح  رحمانی فضلی 
میلیاردی در کشور بودیم که با اقداماتی از این دست، کاهش این 
باید این  البته  رقم و ثبت عدد 10 تا 11 میلیاردی داشته ایم که 

ارقام باز هم کاهش داشته باشد.

ما  چه  هر  و  است  پنبه  بعضی ها  گوش  در  گویی 
آنها می گویند مذاکره چه خاصیتی دارد، بعد  می گوییم 
از مذاکره به جای یک میلیون بشکه نفت، دو میلیون و 
به  دلار  میلیاردها  کردیم.  صادر  نفت  بشکه  هزار   800
کشور آوردیم هر ماه یک میلیارد دلار از پول های خود را 
آزاد کردیم قطعنامه هایی که آمریکا برای آنها ۲0 سال 

زحمت کشید را مثل بت تخریب کردیم 
رییس جمهور گفت: اگر بدانم که به جلسه ای بروم 
آباد شده و  نتیجه کشور  با کسی ملاقات کنم که در  و 
مشکلات مردم حل می شود، دریغ نمی کنم؛ اصل منافع 

ملی ما است.
در  روحانی  حسن  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
زیرساخت های  توسعه  در  دولت  دستاوردهای  همایش 
کمی  انقلاب  قبل  بودن  روستایی  کرد:  اظهار  روستایی، 
با شرمساری می گفت  بود. طرف  توأم  بینی  با خودکم 
روستایی و دهاتی هستم. شهر نشینی و مرکزنشینی به 
عنوان افتخار بود، اصلا در تهران متولد شدن افتخار بود.
گزیده ای از سخنان روحانی را در ادامه می خوانیم:

• انقلاب اسلامی این مسیر را برای ما هموار کرد. 
است،  کرده  هموار  را  مسیر  این  تکنولوژی  هم  مقداری 
این  را می گویند دهکده جهانی. شما در  الان کل دنیا 
انتخابات ها می بینید که اولین علامت پیروزی را روستاها 
بسیار  روستاهای  برای  رای ها  اولین  کنند.  می  اعلام 
تهران  رای  تا  معیار  شود  می  رای  همان  است  کوچک 

شمرده شود، این نکته مهمی است.
• ارتباطات مردم چنان به هم نزدیک شده است که 
آگاهی مردم روستای ما امروز به اندازه شهر و گاهی بالاتر 
است. امروز در دانشگاه ها هم همین طور است بسیاری 

از نخبگان، اساتید و طلاب و مراجع بزرگ ما روستایی 
بودند.

یازدهم  دولت  در  که  کنم  می  افتخار  بسیار  من   •
روستاها  توسعه  ما  دستاوردهای  از  یکی  دوازدهم  و 
دولت  در  توسعه  اما  شده  می  کار  این  قبلا  است.  بوده 
قبل  تا  روستا  هزار   1۴ گرفت.  بیشتری  سرعت  یازدهم 
دولت یازدهم و در این شش سال بیش از 1۴ هزار روستا 
گازکشی شده است. در آمار استان ها استحکام خانه های 

روستایی و رشدها کاملا مشخص بوده است.
توسعه کشور،  راهی جز  فشار دشمن  در شرایط   •
حل  برای  دولت  نداریم،  بیشتر  همکاری  و  تولید  رونق 
مشکلات از هیچ مسیری کوتاهی نمی کند. معتقدم برای 
منافع کشور از هر ابزاری باید استفاده کرد. اگر بدانم که 

نتیجه  در  که  کنم  ملاقات  با کسی  و  بروم  جلسه ای  به 
دریغ  می شود،  حل  مردم  مشکلات  و  شده  آباد  کشور 

نمی کنم؛ اصل منافع ملی ما است.
ما  بر  را  تحریم ها  که شدیدترین  است  • یک سال 
وارد کردند ما هم در برابر تحریم ها ایستادیم. تعهدات 
خود را هم کاهش دادیم، اما بین مراحل کاهش تعهد دو 
باشیم.  داشته  دیپلماسی  تا فرصت  ماه وقت گذاشته ایم 
خواست ملت ما عزت، استقلال و همزمان کاهش زحمت 
و فشار و افزایش رفاه است. اگر بنا باشد با فشار به مردم 
کشور را اداره کنیم که هر کسی بلد است کشور را اداره 
کند. ما می ایستیم تا به اهداف و منافع و امنیت کشور به 
باید ایستاد که منافع وجود دارد.  عظمت برسیم، جایی 
ما برای دفاع از منافع ملی و استقلال کشور می ایستیم، 

خسته نمی شویم و از هر ابزاری برای حل مسائل استفاده 
می کنیم.

مذاکره  هم  ما  می گیرند،  را  ما  کشتی  وقتی   •
می کنیم و هم با دلایل قانونی کشتی آنها را می گیریم؛ 
با  باید  انجام داد. قدرت و دیپلماسی  باید  را  هر دو کار 
هم باشند برخی اشتباه می کنند که فکر می کنند یکی از 
این دو را باید داشت. ما هم باید قدرت اقتصادی و نظامی 

داشته باشیم و هم از مذاکره استفاده کنیم.
ما  پنبه است و هر چه  • گویی در گوش بعضی ها 
آنها می گویند مذاکره چه خاصیتی دارد، بعد  می گوییم 
از مذاکره به جای یک میلیون بشکه نفت، دو میلیون و 
به  دلار  میلیاردها  کردیم.  صادر  نفت  بشکه  هزار   800
کشور آوردیم هر ماه یک میلیارد دلار از پول های خود 
 ۲0 آنها  برای  آمریکا  که  قطعنامه هایی  کردیم  آزاد  را 
کردیم، سرمایه  تخریب  بت  مثل  را  سال زحمت کشید 
به  خارجی  شرکت های  وقتی  البته  شد؛  جذب  خارجی 
کشور آمدند عده ای نگفتند این شرکت ها آمدند اما وقتی 

شرکت ها رفتند آنها می گویند چر این شرکت ها رفتند؟
ما  با  سپس  می رود  پاریس  به  ما  خارجه  وزیر   •
با  ما  برمی گردد.  پاریس  به  دوباره  و  کرده  مشورت 
کارمان  باید  و  داریم  بحث  و  مشورت  مربوطه  مسوولان 
تا   10 موفقیت حتی  احتمال  که  جایی  دهیم،  انجام  را 
۲0 درصد وجود دارد هم باید جلو رفت و نباید فرصت 
تولید ملی در  و  البته قدرت داخلی  بدهیم،  از دست  را 
راس همه کارهای ماست؛ زیرا تولید و قدرت ملی به ما 
صنعت،  احیای  بزنیم.  حرف  دنیا  با  که  می دهد  فرصت 
شدن  توانمند  معنای  به  روستاها  و  خدمات  کشاورزی، 

قدرت ملی است.

سخنگوی دولت گفت: سفر ظریف به پاریس برای مذاکره 
در خصوص بسته پیشنهادی رئیس جمهور فرانسه و تبادل نقطه 

نظر پیرامون آن و بیان انتظارات ایران از طرف های اروپایی بود.
علی ربیعی سخنگوی دولت صبح دیروز در نشست خبری 
هفتگی خود، صمن تبریک هفته دولت، اظهار داشت: ما در کنار 
مردم 18 ماه سخت را گذراندیم. ترامپ پدیده نامیمون برای صلح 
جهانی، اقدامات خودش را علیه ملت ایران به محض آغاز دوران 

ریاست جمهوری شروع کرد.
وی با بیان اینکه آمریکا فکر می کرد ایران اسلامی بعد از این 
فشارها از هم خواهد پاشید، گفت: تورم و گرانی ناشی از فشارهای 
اقتصادی، کمبود دارو و فشار بر تولید کنندگان داخلی از جمله 

آثار تحریم ها بود.
ربیعی افزود: ما با لطف خدا و رهنمودهای رهبری و مقاومت 

مردم توانستیم ثباتی نسبی در بازار و زندگی مردم ایجاد کنیم.
علائمی از بهبود وضعیت کاملاً پیدا شده است

سخنگوی دولت تصریح کرد: امروز علائمی از بهبود وضعیت 
کاملا پیدا شده است و با تاخیر نسبتا کوتاهی، آثار خودش را بر 

زندگی مردم خواهد گذاشت.
وی تاکید کرد: ربیعی افزود: در هفته دولت با یک برنامه ۲۴ 
ماهه با دستور کار کم کردن فشارهای تحریم، دولت زمان دو ساله 

آخر خود را آغاز خواهد کرد.
در ایران تمایلی نبود که ملاقاتی با مقامی از آمریکا 

صورت بگیرد
سخنگوی دولت در خصوص سفر اخیر ظریف به پاریس 
امور  وزیر  سفر  گفت:  هفت،  گروه  نشست  برگزاری  با  همزمان 
خارجه کشورمان به فرانسه، ارتباطی با گروه هفت نداشت. این 
در  تمایلی  هیچ  گرفت.  صورت  فرانسوی ها  درخواست  به  سفر 
ایران نبود که ملاقاتی با مقامی از آمریکا در حاشیه گروه هفت 

در پاریس صورت بگیرد.
وی ادامه داد: دخالت و نقشی در گفتگوهای فرانسه و آمریکا 
نداریم و آنچه برای ما مهم است اینکه اعضای باقیمانده در برجام 

به تعهدات خود عمل کنند.
مخفیانه بودن سفر دوباره ظریف به فرانسه کذب است

ربیعی افزود: اینکه گفته شده این سفر مخفیانه بوده کاملا 
کذب است و اطلاعات ما هم نشان از این دارد که آمریکایی ها هم 

از سفر هیئت ایرانی به پاریس اطلاع داشتند.
سخنگوی دولت گفت: ما برای مذاکره در خصوص بسته 
نقطه  تبادل  و  فرانسه  رئیس جمهور  ماکرون  آقای  پیشنهادی 
نظر پیرامون آن بسته و بیان دیدگاه های ایران و انتظاراتی که از 

طرف های اروپایی داریم به پاریس رفته بودیم.
اجرای  نحوه  چارچوب  در  سفر  این  بنابراین  گفت:  وی 
تعهدات اروپایی ها به برجام بوده و امیدواریم به زودی شاهد جمع 

بندی مذاکرات دو طرف در گفتگوهای انجام شده باشیم.
ربیعی افزود: قضاوت برخی رسانه های خارجی در خصوص 
سفر به پاریس، منصفانه تر از برخی رسانه های داخلی است که 
گفتند ایران توانسته با موفقیت اقدامات دیپلماتیک خود را پیش 

ببرد و به اهدافش نزدیک شود.
وی با بیان اینکه تحریم تقدیر ما نیست، ادامه داد: همه 

تلاش خود را به کار می گیریم که آثار تحریم ها را کاهش دهیم.
سخنگوی دولت بیان کرد: آنها که ظالمانه این تحریم ها را 
علیه ملت ایران فعال کردند باید این سیاست را ترک کنند و ما به 
هیچ وجه از رویکرد خود بر نخواهیم گشت.سخنگوی دولت بیان 
کرد: دیداری با رهبری انقلاب داشتیم و لازم است از رهبری تشکر 
کنم که رهنمودها و ارشادات زیادی را مطرح کردند و گفتند همه 

توجه داشته باشند که دولت میان دار است.
دولت توصیه های رهبر انقلاب را در دستور کار خود 

قرار داده است
وی گفت: ایشان فرمودند کسانی که از بن بست در جامعه 
حرف می زنند سخت در اشتباه هستند. من فکر می کنم حمایت 
همه قوا از تولیدکنندگان امروز ضروری است و دولت توصیه های 

معظم له را در دستور کار خود قرار 
داده است.

دولت  اینکه  بیان  با  ربیعی 
کرده  موافقت  فکری  مالکیت  با 
هفته  هفته،  این  در  افزود:  است، 
شلوغی برای دیپلماسی چندجانبه 
نفوذ  نتوانسته  آمریکا  فشار  و  بود 
کند.  محدود  را  کشور  دیپلماسی 
می خواهد  اول  مرحله  در  دولت 
تحریم ها را رفع کرده و در مرحله 
آثار  برداشتن  برای  می خواهد  دوم 

سوء آنها تلاش کند.
گذاشت  نخواهیم  ما 
اقتصادی  تروریسم  و  تحریم 

عادی سازی شود
سخنگوی دولت ادامه داد: ما 

نخواهیم گذاشت تحریم و تروریسم اقتصادی عادی سازی شود. 
علت تحریم ها رفتار غیرمسئولانه آمریکا است.

وی با بیان اینکه آثار اولیه تحریم بر زندگی مردم بوده و ما 
برای رفع این تحریم ها در کنار مردم هستیم، گفت: دیروز شاهد 
می دهد  نشان  که  بودیم  نصرالله  سیدحسن  مهم  صحبت های 
اقدامات اسرائیل بی جواب نخواهد ماند. تل آویو باید بداند صبر 
ملت ها لبریز شده و ما هرگونه تجاوز را به لبنان محکوم می کنیم 

و هرگونه اقدام حزب الله مورد حمایت ماست.
ربیعی همچنین در خصوص تلاش چین برای بازطراحی 
برجام صورت  توافق در چهارچوب  این  بیان کرد:  اراک  راکتور 
گرفته و ما خواهان تسریع در آن و کاهش زمان ناشی از تحریم ها 

هستیم و از انجام تعهدات چین استقبال می کنیم.
سخنگوی دولت در خصوص نابجا خواندن سفر وزیر امور 
خارجه به فرانسه، گفت: من به روشنی مواضع دولت را گفتم، ما 
در زمین ترامپ بازی نمی کنیم و می خواهیم اقدامات ما کنشگری 

فعال باشد. ایران چهارچوب های منطقی بحث را دنبال می کند.
وی تصریح کرد: البته هرکس می تواند نظر خود را در این 
رابطه بیان کند. تحریم تقدیر این جامعه نیست ما تلاش می کنیم 
آثار تحریم کاهش پیدا کند. آنها که ظالمانه ما را تحریم کردند 

باید عقب نشینی کنند.
ربیعی در خصوص اظهارات علی شمخانی مبنی بر اشتباه در 
امضای برجام گفت: آقای شمخانی تاکید کرد که صحبتش نظر 
شخصی است و این موضع دولت نیست. دولت معتقد است امضای 
برجام نه تنها برای منافع ملی بلکه برای صلح جهانی مهم بوده 
است.سخنگوی دولت در خصوص اعلام نام بدهکاران دانه درشت، 
بیان کرد: با آقای همتی در این رابطه صحبت کردم. این افراد در 
۲0 سال گذشته از ایفای تعهدات خود سر باز زدند. ضمنا بانک 
مرکزی پرونده آنها را تهیه کرده و از سوی قوه قضاییه این مساله 
دنبال می شود.وی در پاسخ به سوالی در خصوص نظر ایران درباره 
حمله اسرائیل به پایگاه حشدالشعبی گفت: حمله اسرائیل به عراق 
نقض آشکار حاکمیت عراق است و ما آن را محکوم می کنیم. 

امیدوارم سازمان ملل در این رابطه سکوت نکند.
ربیعی تصریح کرد: ما توقع داریم کشورها این اقدامات را 
سند جاه طلبی اسرائیل بدانند. قطعا دولت عراق به اندازه ای قوی 
است تا پاسخ لازم را بدهد. معتقدیم این اقدامات اسرائیل برای 

مصرف داخلی خودشان است.
با  رابطه  در  دولت  سیاست  در خصوص  دولت  سخنگوی 
جلوگیری از خام فروشی افزود: صادرات ما افزایش پیدا کرده و 
یکی از مواردی که می توانیم برنامه ریزی کنیم فرآورده های نفتی 
و پتروشیمی است که در ستاد اقتصادی مورد بررسی قرار گرفت 

که ارزآوری خوبی خواهد داشت.
مقصد کشتی آدریان دریا را صاحب نفت مشخص می کند

وی در خصوص مقصد کشتی آدریان دریا، گفت: مقصد را 
صاحب نفت مشخص می کند. ما مقصد را تعیین نمی کنیم. بار 

دیگر این اقدامات آمریکا مبنی بر 
تهدید و رصد این کشتی اقدامات 

غیرقانونی آنها را روشن تر کرد.
تحریم  خصوص  در  ربیعی 
بیان  دموکراسی ها  از  دفاع  بنیاد 
کرد: ما این موسسه را جزو حامیان 
نقش  که  چرا  می دانیم  تروریسم 
برای  مشاوره  در  توجهی  قابل 
اعمال تروریسم اقتصادی علیه ایران 
فیزیکی  تهدید  ایجاد  اما  داشتند، 
کذب  موسسه  این  عاملان  برای 
است که اسرائیل و حامیانش مطرح 

کرده اند.
سخنگوی دولت در خصوص 
قوه  مدیران  حقوق  انتشار  عدم 
قضائیه گفت: براساس مصوبه دولت 
اعلام حقوق مدیران در همه سطوح باید بارگذاری شود. سازمان 
اداری و استخدامی اعلام آمادگی کرده که سامانه برخط را هم 
راه اندازی کند و دولت کار را به جلو می برد. البته برخی دستگاه ها 

تاکنون همکاری نکرده اند که انتظار داریم به قانون عمل کنند.
وی در خصوص ابهام در رتبه بندی معلمان افزود: رتبه بندی 
براساس قانون برنامه ششم و با تصویب مجلس در قالب بودجه 
با  سالانه است. امسال ۲000 میلیارد تومان پیش بینی شده و 
توجه به کاهش بودجه با افزایش 10 درصدی مواجه شده و قطعا 

اعمال خواهد شد.
ربیعی ادامه داد: معلمان نگران نباشند و این موضوع اعمال 
که خواهان  معلمانی  برای  است  خواهد شد. همچنین طرحی 
تدریس بیشتر هستند تا افزایش حقوق داشته باشند. در خصوص 
سیستم گرمایش مدارس هم اقدامات خوبی صورت گرفته است. 

معتقدیم جامعه پویا با معلمان راضی تحقق پیدا می کند.
سخنگوی دولت در خصوص عملکرد وزیر امور خارجه بعد 
از تحریمش، گفت: آن چیزی که ما شاهد هستیم فعالیت بیشتر 
وزیر امور خارجه است و کشورهای خارجی هم بیشتر ایشان را 
دعوت می کنند و تحریم ها نتیجه عکس داشته است. هرکس را که 

آمریکا تحریم کند، بیشتر بین مردم عزیز می شود.
وی در رابطه با منابع آزاد شده ناشی از ارز دولتی گفت: 
بخش اعظم این مساله باقی ماند و باقی آن صرف یارانه مثل یارانه 
گندم شد و به چرخه بودجه و نظام اداری بازنگشت. می توانم بعدا 

اعداد و ارقام را اعلام کنم.
ربیعی خصوص اهداف سفر وزیر امور خارجه به پکن گفت: 
با توجه به اهمیت چین ما در دو حوزه دوجانبه و بین الملل با این 
کشور همکاری داریم. در مسائل دوجانبه چین از شرکای اصلی 
اقتصادی ما است و چین البته از ناحیه ترامپ ضربه خورده است.

مشترک  پروژه های  مورد  در  ما  گفت:  دولت  سخنگوی 
صحبت خواهیم کرد و در خصوص برجام هم مواضع خود را با 
طرف چینی تبیین خواهیم کرد. چین به عنوان یک کشور بزرگ 

حق دارد که در مسائل منطقه مورد مشورت قرار بگیرد.
هیچ گزارشی مبنی بر تخلف سازمان خصوصی سازی 

دریافت نکردیم
وی در خصوص بازداشت دو مدیر دولتی خصوصی سازی 
و مدیر ایران خودرو در هفته های گذشته تصریح کرد: در مورد 
سازمان خصوصی سازی ما هیچ گزارشی مبنی بر تخلف دریافت 
نکردیم و دوستان به تدین و صداقت ایشان معتقد هستند. آنچه 

در مورد وی مطرح شده بحث ایران ایرتور و مجموعه مغان بود.
ایرتور را جزو  ایران   ربیعی افزود: آقای دژپسند واگذاری 
افتخارات واگذاری دانسته اند و و دوستان وزارت اطلاعات هم تایید 

کرده اند که هیچ نفع شخصی وجود نداشته است.
سخنگوی دولت بیان کرد: ممکن است برخی تصمیم ها ضرر 
و زیان داشته باشد اما درعین حال تخلفی در آن صورت نگرفته 
است. براساس اطلاعاتی که گرفته ایم هیچ نفع شخصی در این 

رابطه وجود نداشته است.
بحث  کند،  قضاوت  باید  کسی  چه  اینکه  داد:  ادامه  وی 
گسترده ای است. روزی قوه قضاییه دادسراها را ادغام کرد بعد 

گفتند تصمیم درستی نبود. کار مدیر تصمیم گیری است.
سخنگوی دولت گفت: من باید بگویم که ایشان فرد صادقی 
است. در مورد ایران خودرو هم باید تاکید کنم که وزیر صمت 
برای عدم همراهی در قیمت گذاری وی را عزل کرد و ما گزارشی 
از تخلف نداریم. بنابراین در مورد ایران خودرو هم بحث ما تنها 

گرانی بود.
سخنگوی دولت در خصوص میزان اطمینان به فرانسه در 
خصوص پیگیری اجرای برجام افزود: در فضای بین الملل بحث 
پیگیری منافع است و بحث اطمینان مطرح نیست. اما نمی گوییم 

چون اطمینان نداریم گفت وگو نمی کنیم.
وی در خصوص آخرین وضعیت گزارش مربوط به کسانی 
که ارز دولتی گرفته اما کالای مورد نظر و تعیین شده را وارد 
نکرده اند، گفت: در هر وزارتخانه کمیته ای تشکیل شده است و 
بخش کشاورزی و صمت اعلام شده است و تنها وزارت بهداشت 
هنوز گزارش کامل را اعلام نکرده اما تاکنون ۵ پرونده در این 

وزارتخانه تشکیل شده است. بحث کاغذ نیز در جریان است.
اگر  رئیس  جمهور که گفت  اظهارات  ربیعی در خصوص 
مذاکره ای منافع ملی را به همراه داشته باشد دریغ نمی کنیم در 
پاسخ به این سوال که آیا مذاکره با آمریکا در دستور کار قرار دارد 
یا خیر، تصریح کرد: صحبت آقای روحانی کلی است و به معنای 

این نیست که ما مذاکره ای را در دستور کار داریم.
دریافت  برای  معطلی  دلیل  دولت در خصوص  سخنگوی 
کارت هوشمند ملی بیان کرد: دلیل را نمی دانم.خودم هنوز علی 
برای  لازم  وقت  آن،  مراحل  انجام  برای  اقدام  مرتبه  چند  رغم 

مراجعه و دریافت کارت ملی جدید را پیدا نکردم.
شخصاً علاقه مندم مونسان به عنوان گزینه اصلی 

وزارت گردشگری باشد
وی در خصوص گزینه مد نظر دولت برای وزارت گردشگری 
گفت: در این رابطه با رئیس  جمهور صحبت نکردم اما شخصا 

علاقه مندم آقای مونسان گزینه اصلی باشند.
در  علوی  آقای  و  شما  که  سوال  این  به  پاسخ  در  ربیعی 
اظهارات اخیر خود از دولت حمایت می کنید در حالیکه دولت به 
آن چیزی که در انتخابات گفته عمل نکرده است، تصریح کرد: ما 
گاهی مسائلی را مطرح می کنیم اما علت را نمی بینیم. ما ۵۵ ماهی 
را پشت سر گذاشتیم که موفق بودیم و اقتصاددان ها می توانند در 
این خصوص شهادت دهند. اما چه شد که بعد از آن دوره، آن 
مشکلات برای بازار ارز بوجود آمد؟ دولت که همان دولت بود؛ 

شما نمی توانید اثر تحریم ها را نادیده بگیرید.
سخنگوی دولت گفت: ما در دوران تحریم های بی سابقه ای 
قرار داریم، به طور مثال هیچ گاه سابقه نداشته که آمریکا اینطور 
کشتی ما را در آب ها رصد کند. البته اینکه امروز آمریکا با چالش 
مواجه شده نتیجه اقدامات همین دولت است. ما قدرت نظامی و 

منافع ملی را همزمان حفظ کردیم. 
بیان  آسیب دیده  مناطق  بازسازی  روند  خصوص  در  وی 
کرد: من باید در این رابطه گزارش کامل بگیرم اما تعهد وزارت 
مسکن در حال انجام است. وام ها واگذار شده و آقای جهانگیری 
پیگیر هستند. بحث خرید گندم انجام شده و آموزش و پرورش 
تعهد کرده بود اقدمات لازم برای مدارس تمام شده باشد که من 

پیگیری می کنم.
ربیعی افزود: جزئیات این مساله را شخصا تقدیم می کنم اما 
می دانم دقایقی از هر جلسه هیات دولت مربوط به گزارش همین 

مناطق سیل زده است.
سخنگوی دولت در پایان در خصوص عدم پاسخگویی وزارت 
اطلاعات نسبت به مسئله مازیار ابراهیمی خاطرنشان کرد: آقای 
علوی در مجلس حاضر خواهد شد و همه ابعاد مساله را باز خواهد 
کرد. اجازه دهید وزیر محترم خودشان ورود کنند و پاسخ لازم را 

بدهند و اظهارات وی برای مجلس هم قابل انتشار خواهد بود.

حسن روحانی در همایش دستاوردهای دولت در توسعه زیرساخت های روستایی؛

حاضرم به خاطر مردم با هر شخصی دیدار کنم

ربیعی:  نمی گذاریم تحریم ها عادی سازی شوند
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جهانگیری در جلسه بررسی مشکلات مناطق ویژه اقتصادی:

اشتغالزایی، تأمین ارز و توسعه صادرات مهمترین نیازهای کشور هستند
جلسه بررسی مسائل و مشکلات مناطق ویژه اقتصادی 
با حضور مدیران مناطق ویژه اقتصادی کشور پیش از ظهر 
دیروز )دوشنبه( به ریاست معاون اول رییس جمهور برگزار 

شد.
این جلسه  در  اسحاق جهانگیری  ایسنا،  به گزارش 
از اشتغالزایی، تأمین ارز، توسعه صادرات و کاهش واردات 
نیازهای  و  ها  ضرورت  مهمترین  عنوان  به  غیرضروری 
اصلی امروز کشور یاد کرد و گفت: مدیران مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی کشور به عنوان سربازان خط مقدم جنگ 
اقتصادی، تمرکز اصلی خود را بر این سیاست ها معطوف 

کنند.
معاون اول رییس جمهور با اشاره به گزارش عملکرد 
مناطق ویژه اقتصادی کشور طی چند سال اخیر، گفت: 
حجم صادرات از مناطق ویژه اقتصادی در سال 9۶ بیش 
از ۲0 میلیارد دلار بوده است که رقمی بسیار بالا و گویای 

توانمندی و عملکرد مطلوب این مناطق است.
باید  که  این  بر  تأکید  با  رییس جمهور  اول  معاون 
قرار  حمایت  مورد  جدی  طور  به  اقتصادی  ویژه  مناطق 
گیرند، خاطرنشان کرد: نباید اجازه دهیم که برخی مسائل 
و چالش ها، فعالیت این مناطق که سهم مهمی در توسعه 

صادرات غیرنفتی کشور دارند را با مشکل مواجه کند.
جهانگیری از زحمات و تلاش های مدیران مناطق 
آزاد  مناطق  عالی  شورای  دبیرخانه  نیز  و  اقتصادی  ویژه 

تجاری – صنعتی و ویژه اقتصادی قدردانی کرد و با تأکید 
بر اهمیت مناطق ویژه اقتصادی در اقتصاد و صادرات کشور 
گفت: این مناطق کانون هایی برای تولید و صادرات هستند 
که به منظور تسهیل در فعالیت، از برخی مقررات سخت 

گیرانه معاف شده اند.
معاون اول رییس جمهور با تأکید بر این که مدیران 
کشور باید حساسیت ویژه ای نسبت به رفع موانع پیش 
باند،  داشته  تولیدکنندگان  مسایل  حل  و  تولید  روی 
خاطرنشان کرد: البته برخی از محدودیت ها در حقیقت 
مقررات و قوانینی هستند که برای سامان دهی امور تدوین 
شده اند؛ نظیر آن که تولید کنندگان باید مطابق قانون 
مالیات بپردازند، به مسایل زیست محیطی توجه کنند و 

نحوه تأمین ارز و پرداخت عوارض آنها مشخص باشد.
 جهانگیری ادامه داد: اما در کنار این مقررات، گاهی 
فعالیت  و  تولید  روند  که  دارد  موانع جزیی وجود  برخی 
از  با مشکل مواجه می کند که در بسیاری  را  اقتصادی 
اینگونه موارد، مسئولین دستگاه های اجرایی مربوطه می 
توانند به جای مکاتبات اداری و فرایندهای طولانی، با راه 
حل هایی ساده و قابل اجرا، این مشکلات را با سرعت حل 

و فصل کنند.
معاون اول رییس جمهور از مسئولین دستگاه های 
اجرایی خواست موارد و مشکلاتی را که می توان از طریق 
گفتگو و یا در جلسه ای کوتاه برطرف کرد وارد پیچ و خم 

های اداری و فرایند طولانی نکنند تا مشکلات مردم، بخش 
خصوصی و فعالان اقتصادی با سرعت هر چه بیشتر مرتفع 
شود.وی همچنین با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری 
فعالان  و  تولید  روی  پیش  موانع  رفع  ضرورت  بر  مبنی 
اقتصادی که تبدیل به هفت خوان شده اند، افزود: مقصود 
ایشان مشکلات و موانع بسیار بزرگ و ناشناخته و یا چالش 
های خاص نیست بلکه گاهی مشکلات بسیار کوچک که 
قابل  دستگاهها  مسئولین  گفتگوی  طریق  از  سادگی  به 
حل است، وقتی وارد چرخه مکاتبات اداری و فرایندهای 
طولانی می شود می تواند به مانعی بزرگ بر سر راه تولید 
و فعالان اقتصادی تبدیل شود.معاون اول رییس جمهور با 
اشاره به برخی مقررات و تصمیمات که به صورت مقطعی 
در کشور اتخاذ شده و امروز به مانعی بر سر راه تولید و 
فعالان اقتصادی تبدیل شده اند، گفت: باید در راستای رونق 
تولید و تسهیل امور برای فعالان اقتصادی، با در نظر گرفتن 
شرایط امروز کشور، اینگونه مقررات مقطعی شناسایی و 

نسبت به اصلاح و یا رفع آنها اقدام شود.
در این جلسه که وزیر امور اقتصادی و دارایی، رییس 
و  کشور  مالیاتی  امور  سازمان  رییس  مرکزی،  بانک  کل 
رییس کل گمرک نیز حضور داشتند، گزارشی از عملکرد 
سال 97 مناطق ویژه اقتصادی شامل حجم سرمایه گذاری 
داخلی و خارجی در این مناطق، حجم صادرات و واردات به 
تفکیک سال های مختلف، میزان اشتغال و تعداد واحدهای 

تولیدی فعال در این مناطق ارائه شد.
ویژه  مناطق  صادرات  حجم  گزارش  این  اساس  بر 
اقتصادی در سال 9۶ بیش از ۲0 میلیارد دلار و میانگین 
اشتغال در ۲۵ منطقه ویژه اقتصادی 7 هزار و 837 نفر 
بوده است و این در حالی است در مقایسه با شهرک های 
صنعتی، میانگین اشتغال در 808 شهرک صنعتی کشور 

هزار و بیست و سه نفر است.
در ادامه این جلسه برخی مسایل و چالش های پیش 
روی مناطق ویژه اقتصادی مورد بحث و تبادل نظر قرار 
گرفت و پس از ارائه پیشنهادات و راهکارهای مختلف از 
سوی نمایندگان دستگاههای ذیربط و مدیران مناطق ویژه 

اقتصادی، تصمیمات لازم اتخاذ شد.
مشکل رفع تعهد ارزی واحد های تولیدی مستقر در 
مناطق، دوگانگی در سیستم ثبت سفارش، عدم پذیرش 
مجوز های صادره مناطق از سوی بانک ها، سازمان امور 
مالیاتی و دستگاههای خدمت رسان، عدم امکان ورود برخی 
اعلامی  اولیه  فهرست  تولید که در  ماشین آلات خط  از 
افزوده  ارزش  مالیات  استرداد  عدم  نیست،  وزارت صمت 
کالاهای صادراتی در مهلت مقرر و صدور بخشنامه های 
مغایر قانون این مناطق توسط دستگاه های مختلف از جمله 
گمرک و بانک مرکزی از اهم مسائل و مشکلاتی بودند که 
در این جلسه مورد بررسی قرار گرفت و تصمیمات لازم 

برای رفع این چالش ها اتخاذ شد.


